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 Помоћник америчког државног секретара за Европу и Евроазију Габријел Ескобар
изјавио је да је примарни разлог његовог доласка у Приштину да нагласи да нема
алтернативе дијалогу са Србијом, који се одвија под окриљем Европске уније и
разговара о начинима да се пронађе решење за некоординисану одлуку Приштине о
укидању динара.

  

Ескобар који тренутно борави у Бриселу, а сутра ће посетити Приштину, на онлајн
конференцији за новинаре нагласио да САД не оспоравају легитимитет, већ примену
одлуке Централне банке Косова о укидању динара.

  

Када је реч о дијалогу, додао је он, у критичном смо тренутку и апелујем на ове стране
да поштују споразуме који су договорени, да их примене и покажу добру вољу и избегну
једностране провокације које би креирале додатне тензије.

  

Ескобар је рекао да је имао састанке са саговорницима у ЕУ и НАТО, а пре свих са
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специјалним изаслаником за дијалог Мирославом Лајчаком.

  

Када је реч о примени Уредбе Централне банке Косова и тешкоћама са којима су
суочени грађани који живе од социјалних давања из Србије, Ескобар је позвао владу
Косова да схвати озбиљно забринутост међународне заједнице.

  

Ескобар је навео разлоге зашто међународна заједница оспорава примену, а не
легитимност одлуке, а то су да Косово жели да уведе евро као средство плаћања за
мање од три недеље, док је Француској требало скоро годину дана, да није обезбеђена
алтернатива људима да добију примања од којих зависе и људи су остављени „да
нагађају“ шта ће бити.

  

Он је поменуо и да је две недеље пре објаве Уредбе Централне банке, Косово са
осталим земљама Западног Балкана и Европске уније на самиту у Скопљу договорило
механизам електронске исплате до краја године, што би било решење за садашњи
проблем, нити је било кампање у сарадњи са међународном заједницом да се уз подршку
нађе решење.

  

Потребно нам је да Косово ради са међународном заједницом, да се пронађе решење за
ову катастрофалну одлуку која је донела хаос у економији, оценио је Ескобар.

  

Ескобар је рекао да је сагласан са америчким амбасадором Џефријем Ховенијером који
истиче да је САД тешко да заговара у ЕУ и НАТО интересе Приштине, јер тамо постоји
пет држава које не признају независност Косова.

  

Оне би волеле да виде напредак у свим питањима које се постављају у дијалогу, али
игноришући дијалог Косово игнорише и европске партнере и нама чини немогуће да их
убеђујемо, илустровао је амерички дипломата.

  

Желимо да Србија и Косово буду продуктивни чланови евроатлантских структура, да
имају мирне и предвидиве односе, а пут за то је дијалог под окриљем ЕУ, рекао је
Ескобар.
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Ескобар је нагласио да формирање Заједнице српских општина (ЗСО) остаје приоритет
за Косово, указујући и да у случају ЗСО не би било проблема око динара.

  

Заједница српских општина неће бити нова Република Српска, неће бити држава у
држави и нема ништа у статуту што то предвиђа или би креирало проблем
функционисања Косова. Питање динара би било решено да постоји ЗСО, јер би то био
начин за транспарентан трансфер новца из Србије онима који на њега има право, по
косовским законима, нагласио је он.

  

Ескобар је рекао да би волео да види и да Србија примењује кораке који су правно
обавезујући и неповратни.

  

Охридски споразум гарантује ЕУ и последице његовог непримењивања су спорија
интеграција Србије и Косова у Унију, напоменуо је.

  

Упитан о слабљењу партнерства САД и Косова, Ескобар је рекао да је партнерство
између народа, не иде кроз једног човека или страну, али тренутно постоји проблем у
комуникацији са премијером.

  

То није проблем САД, већ Косова и то проблеми у комуникацији са ЕУ, НАТО и другим
партнерима, додао је Ескобар.

  

Упитан о утицају Русије, Ескобар је рекао да оно што се догађа на Балкану „отвара
простор за руски малигни утицај“.

  

Проблеми који постоје у региону трају дуго, али њиховим решавањем верујем да ћемо
затворити могућност да Русија користи нестабилности на Балкану, закључио је Ескобар. 
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(Фонет)
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